

Report on the Telecom, Information Technology and Post Sector

According to the latest statistics, the data indicates that the number of facilities operating in the information technology, Telecom and Post sector is approximately 1,750 facilities (excluding branches), employing around 13,500 employees. The participation rate of women in the sector is approximately 27%. Among these facilities (excluding branches), about 950 operate in the field of Telecom (including mobile phone stores, accessories and maintenance), around 250 are engaged in trade and repair of computers and technical equipment, about 150 are involved in development and programming, approximately 100 have outsourcing activities, around 60 in courier services, and 15 in education and training. The facilities are domiciled in Ramallah and Al-Bireh Governorate (21%), followed by Hebron (16%), then Nablus (13%), Gaza (12%), and then Tulkarm, Jenin, and Bethlehem with similar percentages (9%).

During the ongoing war affecting all aspects of life in Palestine, the Israeli occupation has cut off telecommunications in Gaza Strip more than 15 times since the beginning of the aggression on October 7 of last year. The telecommunications sector has been subjected to direct and systematic targeting, with the occupation intentionally cutting off telecommunications and internet services repeatedly and increasingly. These interruptions often coincided with escalations in crimes.

Rapport sur le secteur des télécommunications, des technologies de l'information et de la poste

Selon les dernières statistiques, les données indiquent que le nombre d'établissements opérant dans le secteur des technologies de l'information, des télécommunications et des postes est d'environ 1 750 établissements (hors succursales), employant environ 13 500 salariés. Le taux de participation des femmes dans le secteur est d'environ 27%. Parmi ces établissements (hors succursales), environ 950 opèrent dans le domaine des télécommunications (y compris les magasins de téléphonie mobile, d'accessoires et de maintenance), environ 250 sont engagés dans le commerce et la réparation d'ordinateurs et d'équipements techniques, environ 150 sont impliqués dans le développement et la programmation, environ 100 ont des activités d'externalisation, environ 60 dans les services de messagerie et 15 dans l'éducation et la formation. Les établissements sont domiciliés dans le gouvernorat de Ramallah et d'Al-Bireh (21 %), suivis d'Hébron (16 %), puis de Naplouse (13 %), de Gaza (12 %), puis de Tulkarem, Jénine et Bethléem avec des pourcentages similaires (9 %).

Durant la guerre en cours qui affecte tous les aspects de la vie en Palestine, l'occupation israélienne a coupé les télécommunications dans la bande de Gaza plus de 15 fois depuis le début de l'agression le 7 octobre de l'année dernière. Le secteur des télécommunications a été soumis à un ciblage direct et systématique, l'occupation coupant intentionnellement et de manière répétée et croissante les services de télécommunications et d'Internet. Ces interruptions coïncidaient souvent avec une escalade des crimes.

It is worth noting that the telecommunications cuts have exacerbated the suffering, complicated rescue efforts, isolated the population, and limited their ability to communicate and seek help. These disruptions have also hindered the work of journalists and reporters in the field. Such actions should be considered violations of laws and fundamental rights as stipulated in international norms and a means to conceal war crimes.

Infrastructure destruction of the telecommunications, information technology and post sector

Before the aggression, Gaza Strip witnessed significant growth in the telecommunications sector as a whole. According to data from the Ministry of Telecom and Information Technology (MoTIT), there were 1,041,198 mobile phone subscriptions on the eve of the Israeli aggression. According to data from the Palestinian Central Bureau of Statistics, 93% of households in the sector had internet access. However, the infrastructure supporting telecommunications companies in Gaza was deliberately and directly targeted by the occupation. Five main companies operate in Gaza Strip: Palestine Telecommunications Company (Paltel), Jawwal Cellular Communications, Ooredoo, Mada Al-Arab, and Fusion Net. The targeting included main and subsidiary switchboards, the disabling and destruction of booster towers, fiber optic networks, and primary transmission lines that connect Gaza internally and with the outside world. Additionally, the lack of fuel needed to run generators and power outages are further reasons for the communication cut-off in Gaza Strip.

Il convient de noter que les coupures de télécommunications ont exacerbé les souffrances, compliqué les efforts de secours, isolé la population et limité sa capacité à communiquer et à demander de l'aide. Ces perturbations ont également entravé le travail des journalistes et reporters sur le terrain. De telles actions doivent être considérées comme des violations des lois et des droits fondamentaux tels que stipulés dans les normes internationales et comme un moyen de dissimuler des crimes de guerre.

Destruction des infrastructures du secteur des télécommunications, des technologies de l'information et de la poste

Avant l'agression, la bande de Gaza connaissait une croissance significative du secteur des télécommunications dans son ensemble. Selon les données du ministère des Télécommunications et des Technologies de l'information (MoTIT), il y avait 1 041 198 abonnements à la téléphonie mobile à la veille de l'agression israélienne. Selon les données du Bureau central palestinien des statistiques, 93 % des ménages du secteur avaient accès à Internet. Cependant, les infrastructures qui soutiennent les entreprises de télécommunications à Gaza ont été délibérément et directement ciblées par l'occupation. Cinq principales sociétés opèrent dans la bande de Gaza : Palestine Telecommunications Company (Paltel), Jawwal Cellular Communications, Ooredoo, Mada Al-Arab et Fusion Net. Les cibles comprenaient les tableaux de distribution principaux et secondaires, la mise hors service et la destruction des tours d'appoint, des réseaux de fibre optique et des lignes de transmission primaires qui relient Gaza à l'intérieur et au monde extérieur. De plus, le manque de carburant nécessaire au fonctionnement des générateurs et les coupures de courant sont d'autres raisons expliquant la coupure des communications dans la bande de Gaza.

Data from the "Paltel" indicated that before the aggression, there were 841 towers belonging to cellular telecommunications companies. As of mid-April 2024, 75% of these towers had gone out of service. Additionally, the value of infrastructure losses in the telecommunications, information technology and post sector during the first six months of the aggression reached approximately \$223 million.

It should also be noted that the war has led to many workers and employees in this vital and important sector losing their jobs either completely or partially. Moreover, the war has resulted in the martyrdom of several staff of the telecommunications sector who lost their lives.

Workers' Union of Post,
Telecommunications and Information
Technology Sector

Les données du Paltel indiquent qu'avant l'agression, il y avait 841 tours appartenant à des sociétés de télécommunications cellulaires. À la mi-avril 2024, 75 % de ces pylônes étaient hors service. En outre, la valeur des pertes d'infrastructures dans les secteurs des télécommunications, des technologies de l'information et de la poste au cours des six premiers mois de l'agression a atteint environ 223 millions de dollars.

Il convient également de noter que la guerre a conduit à la perte totale ou partielle de leur emploi dans ce secteur vital et important pour de nombreux travailleurs et employés. De plus, la guerre a entraîné le martyre de plusieurs employés du secteur des télécommunications qui ont perdu la vie.

Le syndicat des travailleurs du secteur des postes, télécommunications et technologies de l'information

TRADUCTION